
Referat af møde i IMADAs undervisningsudvalg 28. februar 2014. 
 
Deltagere: Hans Christian Petersen (HCP), Kirsten Markvard Krupa (KMK), Michaela 
Grodon Klitte (MGK), Jessica Carter (JC), Wojciech Szymanski (WS), Christian F. 
Sommerlund (CFS), Peter Schneider-Kamp (PSK), Jørgen Bang-Jensen (JBJ).  
Kristian Debrabant (KD) kom under behandlingen af pkt. 4a. 
Afbud: Achim Schroll (AS), Yuri Goegebeur (YG), Sabrina Månsson (SM).  
Referent: Svend Kiilerich (SK). 
 
 
1) Godkendelse af dagsorden. 
 
Dagsordenen blev godkendt. 
  
2) Godkendelse af og opfølgning på referat fra sidste møde.  
 
Referatet af mødet 24. januar 2014 blev godkendt. 
 
Opfølgning på referatet fra 24. januar 2014: 
 
Vedr. pkt. 3, status for nye studieordninger og kurser:  
Information vedr. Valg Undervejs er p.t. ikke mulig at udsende til de studerende via 
mailingliste. Undervisningsudvalget ønsker mulighed for at nå alle IMADA-studerende, evt. 
via mail. HCP taler med Søren Steen Hansen om muligheden af at bruge Blackboard til dette 
formål. 
 
Vedr. pkt. 4, diskussion af forslag til ny beregning af undervisningsbelastning:   
HCP: Emnet har endnu ikke været oppe i studienævnet. HCP har derfor endnu ikke sendt 
undervisningsudvalgets synspunkter til studienævnet. 
HCP: Et punkt til næste møde vil være mulige ændringer til undervisningsbelastningen. 
 
Vedr. pkt. 5, høringssvar vedr. studiefremdrift:  
HCP undersøger hvad der menes med ”ordinær eksamen” og ”midt i et semester”. 
 
3) Information fra studienævnet mv. 

HCP mindede udvalgets VIPere om, at uddannelsesberetningsmateriale skal være indtastet 
senest 11. april. PSK meddelte, at Martin Svensson vil tage initiativ til indkaldelse af et 
møde/workshop vedr. dette, når fakultetet har indtastet sin del af materialet. 

HCP oplyste, at fakultetet mangler en studieleder, og at det endnu er usikkert om denne skal 
dække hele fakultetet, deles ud på flere studieledere, der dækker hver sin uddannelse, eller en 
helt tredje form for opdeling. En studieleder skal bl.a. tage sig af eksamenssnyd og 
akkreditering. Der vil være en vis mængde frikøb og løntillæg knyttet til denne opgave. 

 

4) ”Glemte sager” – ihærdigt udgravet af Christian Funder. 



a. Mentorordning 

I matematik og anvendt matematik skal der fremadrettet i det nye optag laves en 
mentorordning. Der skal evt. nedsættes et udvalg, som skal se på måden det skal gøres på. 
JBJ foreslog, at sætte dette på de studerendes skema, evt. en time om ugen, som en slags 
klassens time. CFS kommenterede, at noget lignende allerede gøres nu i studiegrupper med 
ansatte fra fakultetet. JC oplyste, at det har været svært at få matematikstuderende til at være 
studiegruppevejledere. KMK sagde, at grunden kan være, at studerende tjener mindre som 
studiegruppevejledere end som instruktorer. HCP siger til Martin Svensson, at udvalget har 
nogle ideer, som man vil brygge videre på. 

b. ”Afsluttende” re-eksaminer 

Tidligere kunne det være et problem, hvis man som bachelorstuderende dumpede et 
afsluttende fag, før man skulle videre til kandidatdelen af studiet. Dette problem er på vej til 
at blive løst i den nye studieordning, hvor der gøres opmærksom på, at reeksamen før 
studiestart i september er en mulighed. 

c. Programmeringssprog 

Introduktion til Matlab som programmeringssprog er nu bygget ind i de relevante kurser. 

d. Udenlandske studerendes forudsætninger 

Christian Reidys er ansvarlig for at se studieplaner i matematik og anvendt matematik for 
udenlandske studerende. Den tilsvarende rolle har Yongluan Zhou i datalogi. 

e. Liste over aktive kurser 

HCP meddelte, at alle konstituerende kurser som ikke mere er aktive skal fjernes fra listen, 
som bliver opdateret hvert semester. MGK mindede om vigtigheden af, at der skal være 
tilstrækkeligt mange aktive kurser at vælge mellem.  

f. Handlingsplaner 

HCP har ikke modtaget eksempler på gode handlingsplaner endnu, og imødeser retningslinjer 
fra studienævnet om, hvordan en handlingsplan skal se ud. 

g. Underviseres kvalifikationer, især mht. sprog 

HCP oplyste, at SDU har en sprogpolitik. Hvis man mener, at der er et problem med en 
underviser, der taler dårligt, går man til institutlederen, som sørger for at vedkommende 
sendes på et sprogkursus. 

5) Nye Studieordninger, herunder talentprogram 

HCP: Talentprogrammet kommer ikke til at køre i 2014. 



JC har kontaktet fakultetet og gjort opmærksom på, at studerende med sidefag i matematik 
kan have problemer, når de søger ind på kandidatdelen, især hvis de har haft orlov eller er 
blevet forsinket. Svar fra fakultetet afventes. 

6) Eventuelt. 

KMK meddelte, at fagrådet overvejer nye måder at lave den årlige evaluering fra fagrådet på. 
I denne forbindelse ønsker man et møde med undervisere, der er interesserede og har input. 
KMK har lavet en doodle til dette møde, men ønsker også gerne input via mail.  
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